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Protokół Nr LrV/2023
z LIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyla się w dniu 22 lutego 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 13:30.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja przeprowadzona przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonal Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

(

Poinformowal, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dżwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miej skiej w Sępólnie Krajeńskim można
znależć na stronie internetowej www. ina-se olno. l w zaldadce Rada Miejska oraz
na stronie Biuletynu Informacji Pi?iblicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zaldadka- sesje
Rady Miejskiej -nagrania oraz na drzwiach wejściowych na posiedzenie sesji.
Przypomniał o przestrzeganiu przepisów RODO.

Podczas obrad sesji radni oraz osoby uczestniczące w obradach chwilą ciszy uczcili
pierwszą rocznicę przypadającą na dzień 24 lutego 2023 roku bestialskiej, morderczej
napaści Rosjan na Naród Ukraiński oddając w ten sposób parnięć zamordowanyrn
żołnierzom i ludności cywilnej.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :
- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Andrzeja Maracha Zastępcę Starosty Powiatowego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Pana Pawła Zawadę Komendanta Powiatowego Policji,
- Pana Macieja Suchomskiego Komendanta Powiatowego Państwowej Stra?$ Pożarnej,
- Pana Tobiasza Świniarskiego Prezesa Gminnego Związku Ochotniczych Stra$

Pożarnych RP,
- Pana Artura Żychskiego Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy,
- Pana Sławomira Kłysa Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy,
- Dyrektorów jednostek orga?nizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie, Kierowników

Referatów UM,
- sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media,
- oraz wszystkich pozostalych obecnych na sesji, a także oglądających w mediach,

szczególnie Mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
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Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdzil że na 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwaly.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Nieobecny radny RM Janusz Tomas, który usprawiedliwił swoją nieobecność.
Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, ze Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
zwrócił się z wnioskiem o zmianę porządlai obrad dzisiejszej sesji. Wnioskował o
dodanie do punktu 9 porządlai obrad podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia
wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na
sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej
,,KZN-Bydgoski" sp. z o.o. z siedzibą w Inowrocławiu.

(

Przewodniczący RM odczytał złożony wniosek, który stanowi załącznik nr 4 do
protokołu. Dodal, że projekt niniejszej uchwały radni otrzyrnali, był talie
przedstawiony na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej oraz
Porządku Publicznego Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do złożonego wniosku?

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby
złożyć wniosek o zmianę porządku obrad? (

W związku, że nikt więcej nie zło,?ł wniosku o zmianę porządku obrad,
Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad poprzez
wprowadzenie do porządku obrad do punktu 9 podpunktu i) projekt uchwały w
sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego F'unduszu Rozwoju
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej
Inicjatywie Mieszkaniowej ,,KZN-Bydgoski" sp. z o.o. z siedzibą w Inowrocławiu i
poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Wniosek o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie do porządku obrad do
punktu 9 podpunktu i) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie
ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia
udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej ,,KZN-Bydgoski" sp. z o.o.
z siedzibą w Inowrocławiu została przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi za%cznik nr 5 do protokołu.

za -
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Wobec tego, że nikt więcej nie zło0l wniosku o zmianę porządku obrad,
Przewodniczący RM odczytał porządek obrad z wprowadzoną zmianą.

Porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie między
sesjami, w tyrn z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie - wystąpienia przedstawicieli:

a) Zarządu Oddzialu Gminnego Związku Ochotniczych Stra?0 Pożarnych RP
w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

b) Komendy Powiatowej Państwowej Stra0 Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

c) Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

d) Prokuratury Rejonowej w Tucholi,
- dyskusja.

8. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok,

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia nagrody pod nazwą ,,Nagroda
Świętego Wawrzyńca - Patrona Gminy Sępólno Krajeńskie",

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i
porządku na terenie grniny Sępólno Kajeńskie,
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e) ustalenia górnych stawek opłat za usługi odbiera?nia odpadów komunalnych
od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i
transportu nieczystości cieldych,

f) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w Sępólnie
Krajeńskim przy ul. Hallera,

g) określenia stawki za l kilometr przebiegu pojazdu,

h) nadania statutu Gminnemu Przedszkolu nr 3 w Sępólnie Krajeńskim.

i) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej
Inicjatywie Mieszkaniowej ,,KZN-Bydgoski" sp. z o.o. w siedzibą w
Inowrodawiu

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

(

11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził,
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LIII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującyrni głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

ze Rada Miejska będzie obradowała wg

t

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformowal, że sprawozdanie zostało przesłane radnym za
pomocą poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjarni RM tj. od dnia 25 stycznia 2023 roku do dnia 22 lutego 2023 roku.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabral radny RM Zdzisław Cxrzeca, który poprosił o szerszą informację na temat
spotkania z Panem Krzysztofem Seydakiem z Centrum Motoryzacji, które odbyło się
2 lutego 2023 r. Ponadto zapytal o spotkanie z Panem Zbigniewem Jareckim z
Kaszubskiego Zawiązku Pracodawców w sprawie podjęcia inicjatywy zaplanowania
modernizacji układu drogowego przez Pomorze Środkowe, które odbyło się 10 lutego
2023r., dlaczego nas to dotyczy i czy będzie robiona ja?kaś droga w tym kierunku.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego w pierwszej kolejności odniósł się do spotkania z
Panem Krzysztofem Seydakiem z Centrum Motoryzacji Seydak w Sępólnie.
Poinformowal że część pomieszczeń, któryrni firma dysponuje jest pusta, a część
znajdująca się naprzeciw marketu Netto została rozbudowana. Pan Seydak
poinformował, że zakupił halę po Firmie Quercus na ulicy Tartacznej, która
prowadziła dzialalność w produkcji drewnianej. Nastąpiła likwidacja i likwidator całą
nieruchomość przeznaczył na sprzedaż. Wyjaśnił, że tarn będzie przeniesiona
dzialalność motoryzacyjna, czyli naprawa sarnochodów, prawdopodobnie i sklep, a
cala część, która była zajmowana przez część motoryzacyjną i część sklepu
odzieżowego zostanie przeznaczona pod usługi i handel róznej bran0.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odnośnie sprawy związanej ze spotkaniem
z Panem Zbigniewem Jareckim wyj aśnil że Kaszubski Związek Pracodawców wystąpił
do grniny z propozycją poparcia inicjatywy, którą zamierza się zgłosić, przy poparciu
Rady, do Ministra Infrastruktury o podjęcie prac związanych z zaplanowaniem i
budową drogi przez Pomorze Środkowe. Wyjaśnil że chodzi o kierunek od Bydgoszczy
przez Sępólno, Kamień, Chojnice- Człuchów, Człuchów -Chojnice to się jeszcze wa0
ale Bytów na Słupsk, aby połączyć drogę tzw. kaszubską, która jest dzisiaj budowana
od Trójmiasta do Lęborka i Słupska, gdzie część tej drogi jest wybudowana w klasie
drogi ekspresowej z drogami ekspresowymi i autostradami w poblii Bydgoszczy.
Dodal, że jeżeli trasa ta trafi na jakikolwiek węzeł w Bydgoszczy to jest połączenie z
drogami ekspresowymi do Poznania, czy do autostrady Al, czy nawet przez Poznań
do autostrady A2. Plany i propozycje są takie, że oprócz tej trasy przez Pomorze
Środkowe wykorzystać istniejące drogi i nie mowa tutaj o modernizacji i
zaprojektowaniu drogi w klasie drogi ekspresowej, tylko porządnej drogi krajowej.
Wiąże się z tyrn przejęcie części dróg wojewódzkich, które leżą na terenie Pomorza i
przekategoryzowanie ich na drogę krajową, a odcinek przebiegaj ący przez nasz powiat
drogi numer 25 do modernizacji wyźszego stopnia niż jest obecnie. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego stwierdził, że wpisuje się to w oczekiwania grniny, dlatego na Konwencie
Powiatowyrn została vvyra?żona chęć poparcia tej inicjatywy, dlatego niedługo, bo w
marcu Rada Miejska będzie poproszona o podjęcie stosownej uchwaly popierającej tą
inicjatywę. Dodal, że równiez inne sarnorządy będą takie popierające uchwaly
podejmowaly.

Caos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który przypomniał, że 17 lutego 2023 r.
odbyło się otwarcie ofert na budowę skateparku, gdzie zostały wyłonione dwie firmy,
jedna firma na prawie 2 mln zł, a druga na ponad l mln zł. W związku z tym zapytał,
czy zostaly podjęte jakieś decyzje o wyborze oferty, ponieważ jest różnica w kosztach
i która oferta byłaby korzystniejsza dla tej inwestycji.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że na ogłoszenie przetargowe wpłynęły dwie
oferty, które mieszczą się w środkach finansowych, które jest w dyspozycji, jeżeli
chodzi o realizację tego zadania. Jedna z ofert jest znacząco niska i w związku z tym,
zgodnie z procedura?rni postępowania zamówień publicznych, gmina wystąpiła do tego
oferenta o udokumentowanie rażąco niskiej ceny, bo jeżeli znacznie od wartości
zaplanowanej ceny odbiegają w dół to prosi się o udokumentowanie, a jeżeli w górę to
zazwyczaj uniewa?żnia się przetarg. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że w
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tym wypadku różnica jest rażąca i nie wiadomo co jest przyczyną tak niskiej oferty,
natomiast wykonawca ma prawo ją udokumentować. Wskazal, że jeżeli chodzi o
procedurę przetargową w trybie zamówień publicznych, to na nasze ogłoszenie nie
przedstawia się szczegółowych kosztorysów, tylko przedstawia się ofertę finansową.
Następnie czynione są kroki, aby wykonawca udokumentowal poszczególnyrni
pozycjarni dlaczego wyszło to 1079 750,09 zł, a nie więcej, wówczas widać już czy
nastąpiła pomyłka, ze np. zapomniano czegoś oszacować. Dlatego na dzisiaj przetarg
nie jest rozstrzygnięty, bo trwają procedury wyjaśniające. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego dodal, że jeżeli wykonawca udokumentuje, że zawarł wszystkie pozycje
wyrnaga?ne w realizacji tego zadania, to pewnie będzie wybrany. Zdaniem grniny nie
da się udokumentować przy wartości kosztorysowej tego zadania wynoszącej ok. 2
mln 300 tys. zrealizować to za milion, W związku z tym prawdopodobnie ta oferta po
rozpatrzeniu będzie odrzucona, jeżeli nie da się tego udokumentować. Dodał, że druga
oferta równieź będzie zbadana, poniewa?ż takie są procedury postępowania oraz może
się okazać, że przetarg w ogóle nie będzie rozstrzygnięty, ponieważ obie oferty będą
mia?ły wady.

Głos zabrala radna RM Barbara Szlezer, która wskazała, że dnia 15 lutego 2023 r.
miało miejsce zaopiniowanie projektu uchwa?ły Rady Powiatu w sprawie określenia
rozkładu godzin pracy aptek w tym również dyżury pracy aptek w porze nocnej,
niedziele i święta. W związku z tym zapytala, czy projekt uchwały wprowadza ja?kieś
istotne zmiany dla mieszka?ńców Sępólna, zwłaszcza dyiry nocne i świąteczne na
terenie naszego miasta, ponieważ jest z tym problem.

Odpowiadając na pytanie radnej RM Szlezer Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
wyjaśnił, że w porządku obrad było zaopiniowanie uchwały, ale po wysłuchaniu
informacji przedstawionych na Konwencie związanych z tyrn że jest przygotowywana
zmiana przepisów dotyczących funkcjonowania aptek, uchwala została zaopiniowana
w ten sposób, że będziemy czekali na nowe przepisy. Okazuje się że w nowych
przepisach częsć tematów poruszanych, jeżeli chodzi o dyżury nocne będą
rozstrzygać. Dodał, że uchwała nie będzie podjęta, nie będzie procedowana na sesji
Rady Powiatu, ponieważ poczeka się do momentu wprowadzenia przepisów
zmieniaj ących.

Nikt więcej głosu nie zabral dlatego, Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego
punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z działalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytal w/wym. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do sprawozdania.

Caos zabrał radny RM Antoni Dolny, który wskazał, że 7 lutego 2023 r. w Zalesiu było
spotkanie na temat funkcjonowania żłobka przy szkole i w zwia,,ku z tyrn zapytal jakie
zostały podjęte tarn decyzje. Zwrócił się do Przewodniczącego RM o szerszą
informację, bo są odgłosy niezadowolenia społeczeństwa, że ma być zlikw'dowany
żłobek przy szkole w Zalesiu.

(

(
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Przewodniczący RM wyjaśnił, ze w rozmowie uczestniczył, jak już wspomnial Pan
Sołtys i mieszkańcy, podczas której ustalono, że na te wszystkie wątpliwości i
zapytania odpowiedzi zostaną udzielone podczas zebrania sprawozdawczo-
wyborczego w Zalesiu.

Pytań więcej nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

(

Ad. 5 Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjarni nie zostala złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło$ć dzisiaj
interpelację lub zapytanie, to prosi o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Nikt nie zło$ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zamknąl ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Wolne wnioski zło$li :

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który wskazał, że ponawia dwa wnioski, które
składał już wcześniej. Nadmienił, że pierwszy wniosek dotyczy Placu Przy5ażni, gdzie
mają powstać dwa kolejne miejsca u$teczności publicznej: skatepark oraz Centrum
Opiekuńczo-Wychowawcze, a juź funkcjonują tam punkty gastronomiczne,
handlowe, rynek miejski, siłownia oraz plac zabaw, dlatego ponownie zwraca się z
wnioskiem o budowę chodnika, czy też ścieżki rowerowej, która połączyłaby rondo
imienia księdza Emanuela Grudzińskiego z Placem Przy5aźni, wzdłuż płotu byłej
gazowni. Dodał, że zasadność argumentował f)uz dwu lub trzykrotnie na
wcześniejszych posiedzeniach Rady. Aktualne zejścia, które są od strony miasta nie
są w najlepszyrn stanie, poza tym lada dzień zmieni się organizacja ruchu na ulicy
Podgórnej, która umożliwi poruszanie się rowerzystom bez łamania prawa ruchu
drogowego od strony ulicy Jeziornej do ulicy Wojska Polskiego. Radny RM Juhnke
stwierdził, że ścieżka ta mialaby jakąś logiczną całość i poprawi bezpieczeństwo osób
poruszających się na rowerach.

Następnie radny RM Artur Juhnke zło$ł drugi wniosek wskazując, że jeżeli udałoby
się podjąć działa?nia skierowane do wyremontowania ulicy Komierowskiej to ponownie
prosi o wybudowanie chodnika od skrzyżowania z ulicą Wysoką do skrzyźowania z
ulicą księdza Jerzego Popiełuszki.

Przewodniczący RM poinformowal, że wpłynęło pismo od Marszalka Województwa
Kujawsko-Pomorskiego w sprawie powołania Europejskiego Korpusu Radnych. Radni
otrzymali treść pisma.

W następnej kolejności Przewodniczący RM przypomniał, że zgodnie z art. 24 h
ustawy o samorządzie grninnym radny ma obowiązek złoźenia oświadczenia
majątkowego wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku
podatkowyrn (PIT) za rok poprzedni i jego korektą w dwóch egzemplarzach do dnia 30
kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego. Poinformował, że 29
to jest sobota, a 30 to jest niedziela, dlatego bardzo prosił o zmieszczenie się w tym
terminie. Ponadto poprosił o dokładne wykonanie oświadczenia majątkowego,
składając w sekretariacie w dwie koperty, które później będą odbierane z sekretariatu
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i w maju będzie przeprowadzał analizę. Można zrobić w trzech wykonaniach, żeby
było potwierdzenie, że złożone było w tym dniu. Jeszcze raz poprosił o staranne
wykonanie oświadczeń wskazując, że jest to bardzo proste, bo jeśli ktoś miał
dokładnie zrobione poprzednie oświadczenie, to zmieniają się tylko kwoty lub jeżeli
coś kupiŁ

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie:

Wszystkie informacje związane z tym punktem porządku obrad radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

a) Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży
Pożarnych RP w Sępólnie Kraienskim

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, ze radni informację otrzyrnali wraz z
materiałami sesyjnymi,

(

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
Wydruk z prezentacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Druh Tobiasz Świniarski Prezes Zarządu Oddzialu Gminnego ZOSP RP w Sępólnie
Krajeńskim przedstawił w prezentacji informację z działalności Ochotniczych Stra?$
Pożarnych w roku 2022 na terenie dzialania Zarządu Oddzialu Gminnego Związku
OSP RP w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
podpunktu.

b) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie
Krajeńskim

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowa?ł, że radni informację otrzyrnali wraz z
materialami sesyjnymi.

(

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Pan st. bryg. mgr inż. Maciej Suchomski Komendant Powiatowej Pajistwowej Strajq
Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim przedstawił informację dotyczącą bezpieczeństwa
pożarowego na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie za okres od Ol stycznia 2022 r. do 31
grudnia 2022 r.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który wskazał, że było 5 falszywych
alarmów, w związku z tym zapytal, czy dowcipnisie zostali wykryci i ukarani. Dodał,
że pytanie kieruje do dwóch Panów Komendantów.
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Komendant Powiatowej Państwowej Stra0 Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim wyjaśnił,
że alarmy fałszywe są to zazwyczaj alarmy w dobrej wierze, dlatego nie można tu
mówić o dowcipnisiach, bo często są to alarmy wywołane stalą instalacją
automatycznego wykrywania poźarów. Wyjaśnił, że często jest ta?k, że podczas
normalnej pracy w zakładzie pracy zdarza się, że czujka jest zainicjowana przez błąd
jakiegoś człowieka, bądź zadymienie występujące od jakiegoś pojazdu. Pan
Komendant stwierdzil że nie tylko w naszym powiecie ale róvvniez w skali
województwa alarmy falszywe spowodowane są wykryciem, zainicjowaniem,
przekazaniem informacji do stanowiska kierowania przez instalacje automatycznego
wykrywania pożarów. Dodal, ze nie było takich przypadków, że był to alarm złośliwy,
bądź w złej wierze, zawsze są w dobrej wierze.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do podpunktu.

c) Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, źe radni informację otrzymali wraz z
materiałami sesyjnymi.

ia

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu

Pan insp. Paweł Zawada Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim
przedstawił informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie
Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie w okresie styczeń- grudzień 2022 rok.

Na zakończenie Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim podziękowal
Przewodniczącemu Rady Miejskiej, Radzie Miejskiej, Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego za przekazane w zeszłyrn roku środki na fundusz wsparcia policji.
Dzięki tym środkom oraz dzięki środkom z Komendy Głównej Policji udało się w
zeszłyrn roku zakupić pojazd nieoznakowany typu SUV marki KIA Sportage, który
został przydzielony do Wydziału Kryminalnego Komendy Powiatowej Policji w
Sępólnie Krajeńskim. Pan Komendant jeszcze raz podziękował oraz stwierdził, że jeżeli
będzie to możliwe to prosi o wsparcie dodatkowych służb, tak aby to bezpieczeństwo
poprawiaĆ.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrala radna RM Lucyna Pająk, która stwierdziła, że jeżeli chodzi o statystki
dotyczące Niechorza to już od kilku lat próbowała interweniować w Generalnej
Dyrekcji, niestety skończyło się tylko na znaku ograniczenia. Podkreśliła, że wypadki,
które tam powstają są na wskutek niedostosowania prędkości do warunków jazdy.
Zapytała, czy Komendant myślał nad innyrn rozwiązaniem, ponieważ proponowała
oznaczenie wielkiej tablicy ze strzałką, która z daleka byłaby widoczna i może
spowodowałaby naciśnięcie na hamulec.

Pan Komendant Zawada wyjaśnił, że takie rozwiązania mogłyby przynieść skutki.
Doda?ł, że na Komisji rozmawiano o szeregu takich rozwiąza?ń w różnych miejscach
oraz była mowa o kwestiach zwalniania, chociażby przed przejściami, które mają
czytnik prędkości, gdzie automatycznie zapala się czerwone światło. Nadmienił, że
odcinek z Siedliska do sarnego Niechorza jest dosyć krętym odcinkiem i tam dochodzi
do zdarzeń. Policja często stara się mierzyć tarn prędkość. Ka?żde rozwiązanie, które
poprawiłoby bezpieczeństwo jest dobre i dlatego wspólnie z Panem Burmistrzem
skonsultuje tą kwestię i wspólnie wystąpiq o takie rozwiązanie, które wskazywa?łoby,
że w tym miejscu jest zagrożenie i te wypadki są częstsze.
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Radna RM L.Pająk stwierdziła, że nie chodzi o ściganie kierowców, bo nie jest celem
tego jej wystąpienia, ale jakieś dodatkowe oznakowania ostrzegawcze.

Następnie głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Jadwiga Bukolt, która zapytała w
jaki sposób policja może wyegzekwować usuwanie śmieci wokół firm, marketów.
Wyjaśniła, że była już, dwukrotnie w jednyrn z marketów, gdzie próbowała wpłynąć na
kierownika, lecz niestety się to nie udalo. Teraz nadchodzi wiosna, a wokół marketów
jest straszny ba?łagan.

Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim wyjaśnii ze istnieje wykroczenie
zaśmiecania, ale ten czyn wypełnia osoba, która zaśmieca, a nie zawsze jest to
administrator danego miejsca, który w tym momencie nieodpowiednio często te
pojemniki opróżnia. Wskazał, że jeżeli jest to rejon naszych marketów przeka?że
dzielnicowemu aby podjął ten temat, przeprowadził stosowane działania i rozmowy.
Dodal, że jest to również wykroczenie i w ten sposób można podchodzić do osób, które
zaśmiecaj ą.

Głos zabral radny RM Leszek Kąkol, który stwierdził, że dwa dni temu został
zdewastowany Plac Przyjaźni, zostaly powyrywane z betonarni ławki, tablice, stojaki
na rowery, gdzie trzeba było u$ć dużo siły. W zw'sa7,ku z powyższym skierował apel
do policji, żeby nie objeżdżali sarnochodem wokół hali targowej i jechać dalej tylko
żeby przeszli się od ,,Słonecznej", poniewa?ż tarn można byłoby wychwycić tych, którzy
to dewastują i pociągnąć ich do odpowiedzialności.

(

Pan Paweł Zawada Komendant Powiatowy Policji wyjaśnił, że policji zale$ na tym,
aby nie było dewastowane mienie, czy to samorządu gminnego, czy prywatne.
Wszystkie uszkodzenia mienia są to przestępstwa i wykroczenia ścigane na wniosek
i ten wniosek musi trafić na policję. W momencie, kiedy jest wniosek zostaje
przeprowadzone postępowa?nie w sprawie. Doda?ł, że zgadza się z Panem radnyrn, że
obecność patroli w danyrn miejscu przynosi odpowiedni skutek. Policja wielokrotnie
zwracała się o rozwó5 monitoringu wizyjnego, który policji bardzo pomaga i realnie
zabezpiecza miejsca, które tyrni uszkodzeniarni są narażone. Podkreślił, że może
warto się w tym kierunku pochylić, żeby o ten rozwó5 monitoringu zadbać. Dodal, że
w gminie ten temat został już podjęty, bo na Placu Wolności i w innych miejscach jest
monitoring. To zdarzenie oraz inne wskazują, że jest potrzeba, aby sieć monitoringu
na terenie miasta rozwi5a?ć. Ponadto Pan Zawada przypomniał, że już kilka lat temu z
takimi wnioskarni się zwraca?ł wskazując, gdzie te ka?rnery powinny powstać. Wskazał,
że skieruje patrole, aby temu zapobiegać, ale w danym miejscu policjant nie będzie
stał non stop, a monitoring byłby w tym miejscu na stale.

(

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która stwierdziła, że policja na
pewno to zauważa, bo kierowcy denerwują się i zwracają się do radnych oraz do Pana
Burmistrza, ponieważ codziennie jest strasznie zakorkowane miasto, już tak od
godziny 14:00 do 15:30, gdzie nie mogą wyjechać z Nowego Rynk'i?i, z Woj ska Polskiego
i ciągnie się to przez całe miasto. Zapytała, czy policja ma jakieś pomysły, aby w tyrn
pomóc, moźe jakieś światła zainstalować lub teź jakieś inne rozwiązania.

Pan Komendant stwierdził, że oczywiście policja to zauważa, w'eżd?żając na ulicę
Kościuszki widać ciągi sarnochodów, które do ronda zmierzają. Spory ruch powstaje
poniewa"a urzędy, miejsca pracy i sklepy powierzchniowe w dużej mierze znajdują się
przy tej ulicy, dlatego jest ona mocno obciążona, a do tego jest ciąg drogi krajowej nr
25, która przechodzi przez miasto. Stwierdził, że każdego dnia może skierować patrol
żeby kierował ruchem, natomiast po to są ronda, aby ruch był w miarę płynny. Dodał,
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że w jakimś zakresie problem ten zostanie rozwi4any po otworzeniu obwodnicy, gdzie
w większości ruch z drogi krajowej, który przejeżdża przez miasto, przejdzie
obwodnicą i jezeli doda się do tego planowaną malą obwodnicę, która odcią0
kierunek na Więcbork i Nakło to może to przynieść pozytywne efekty. Jest pytanie,
czy jakakolwiek sygnalizacja coś tutaj wniesie, poniewa?ż trzeba pamiętać, że każde
przejście dla pieszych i przejście pieszego powoduje spowolnienie tego ruchu.
Najszybciej i najłatwiej jest, aby doszło do wypadku z udziałem pieszego, więc dba się
mocno o nadzór nad przejściarni dla pieszych. Dodał, że wspólnie z Panem
Burmistrzem będą się zastanawiać, czy jest jakaś możliwość odciążania centrum
miasta, ponieważ wszystko odbywa się przez jeden most zarówno z drogi
wojewódzkiej, czy teź krajowej.

Ponownie głos zabra?ła radna RM Lucyna Pająk, która zapytala, czy policjanci udający
się na patrole, są to osoby z Sępólna, czy też z okolicy np. Chojnic, czy Tucholi.

(

Pan Komendant Zawada, stwierdził że w naszej komendzie pracują policjanci, którzy
są miejscowi z Sępólna, z Powiatu Sępoleńskiego. Natomiast jest również część takich
policjantów, którzy są z innych rejonów np. Powiatu Tucholskiego, Chojnickiego,
Człuchowskiego. W duźej mierze są to policjanci, którzy już parę lat tutaj pracują,
więc jeżeli chodzi o topografię i rozpoznanie miejscowości to mają rozpoznane.

Radna RM Pająk stwierdziła, że chodzi jej o powiązania rodzinne.

Komendant Policji wyjaśnił, że każdy policj ant ma obowiązek podejmować interwencje
zgodnie z literą prawa, a jeżeli Pani lub ktoś inny uwa?ża, że jest inaczej to można
zgłosić do Komendanta, który przyjmuje zawsze we wtorki i w takich sprawach
będzie podejmował odpowiednie kroki. Natomiast zdarza się, że również z innych
jednostek np. OPP z Bydgoszczy pojawiają się patrole.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM podziękował za przedstawioną
informację i przeszedł do kolejnego podpunktu.

d) Prokuratura Rejonowa w Tucholi

Przewodniczący RM poinformował, źe informację radni otrzyrnali wraz z materia?łarni
sesyjnyrni. Wskazal, że Pan Prokurator poinformowal, że ze względu na wcześniej
zaplanowane czynności nie będzie mógł wziąć udziału w dzisiejszej sesji. Dodał, że
informacja będzie stanowiła za?łącznik do protokołu i jeżeli będą pytania to zostaną
przekazane celem udzielenia odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.8. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że informację radni otrzyrnali wraz z materialami
sesyjnyrni.
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Pan Artur Żychski Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawił w prezentacji
informację o stanie bezrobocia na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie. Podczas
przedstawiania omówl dodatkową informację w zakresie ,,Liczby osób rejestrowanych
i wyłączonych z ewidencji oraz wolnych miej sc pracy i aktywizacji zawodowej w latach
2021-2023". Wydruk ten stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabral radny RM Zdzisław Grzeca, który wskaza?ł, że podsumowując rok do roku,
to bezrobocie spadło, firm ubywających jest mniej jak nowych tworzonych, czyli jest
dobrze.

Dyrektor Żychski stwierdził, że statystycznie należy uznać, że tak. Dodał, że zostały
przedstawione te informacje, które posiada Urząd Pracy.

Przewodniczący Rady Miejskiej prosił o przekazanie podziękowań pracownikom za
przygotowanie materialów, które zosta?ły przekazane radnym. Ponadto podziękował
za efektywną pomoc mieszkańcom w zatrudnianiu uchodźców z Ukrainy, za
pozyskiwane pieniądze na rozwó5 przedsiębiorców oraz nowo tworzonym.

(

Nikt w'ęcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl dyskusję i ogłosił
przerwę w obradach sesji.

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady i poinformował, że Rada Miejska od
tej pory będzie obradowala w 13 osobowyrn sldadzie. Dodal, że Radny RM Tobiasz
Świniarski usprawiedliwił swoją nieobecność.

Następnie Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawiea.

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

(

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy powiedziala, ze zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z wprowadzeniem nowych zadań tj. budowa ul. Bajkowej,
ul. Radosnej, ul. Reja, ul. Prusa, ul. Więcborskiej, Trzciany, Sikorz, Dziechowo.
Zadanie realizowane w rarnach środków Polskiego Ładu w latach 2023-2024 oraz
przebudowa dróg w miejscowości Kawle, zadanie w rarnach Rządowego Funduszu
Rozwoju Dróg zaplanowane do realizacji w latach 2023-2024. Przebudowa drogi w
miejscowości Komierowo, również zadanie realizowane w ramach Rządowego
Funduszu Rozwoju Dróg do realizacji w latach 2023-2024, realizacja zadania
dotyczącego budowy świetlicy wiejskiej w Zbożu do 2024 rolcu oraz aktualizacja
wartości zadania dot. budowy PSZOKA o kwotę 30.000 zł. Dodatkowo aktualizuje się
dochody i wydatki do wysokości określonej w uchwale budżetowej.

Projekt uchwaly zosta?ł przedstawiony na Komisji Budżetu Rady Miejskiej
zaopiniowany pozytywnie.

i
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby w3miki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwa?łę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie zosta?ła przyjęta następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - l radny
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIV/499/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

(

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformował, ze projekt uchwa?ły radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wskazała, że zmiana budżetu związana jest ze
zmniejszeniem planu dochodów i wydatków o kwotę 5.095.410,55 zł. Zmiany są
konsekwencją zmian wprowadzonych w Wieloletniej Prognozie Finansowej
dotyczących zada?ń budowy dróg oraz budowy świetlicy wiejskiej w Zboi. Pozostałe
zmiany to między innyrni wprowadzenie projektu PAL przez Ośrodek Pomocy
Społecznej. Z większych zmia?n jest również zmia?na zaproponowana przez CSiR
związana z utrzymaniem i wy?eniem uchodźców z Ukrainy. Pozostałe zmiany to
zmiany porządkowe związane z bieżącą dzialalnością jednostek m.in. z
porządkowaniem planu w związku z wypłatą dodatkowego wynagrodzenia rocznego.

Zmiany zostały przedstawione na Komisji Budżetu Rady Miejskiej i zaopiniowane
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budzetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok zostala przyjęta następującyrni głosarni:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - l radny
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIV/500/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie ucbwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 19 do protokołu.
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c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia nagrody pod nazwą
,,Nagroda-Świętego Wawrzyńca- Patrona Gminy Sępólno Krajeńskie"

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

WTaZ Z

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie wskazał, ze w projekcie
uchwaly dokonywa?ne są zmiany polegające na tym, że prawo zgłaszania kandydatów
do nag,ody ma grupa co najmniej 10 radnych Rady Miejskiej, wcześniej było 8
radnych, 3 stowarzyszenia dzialające na terenie naszej grniny, wcześniej było 1
stowarzyszenie i kolejna zmiana polega na tym, że wyboru laureata nagrody dokonuje
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, po zasięgnięciu opinii radnych Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim na wspólnyrn posiedzeniu Komisji pod przewodnictwem Komisji
Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim. Następnie
Sekretarz Gminy odczytal uzasadnienie do uchwały.

Projekt niniejszej uchwaly uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim, a także ten projekt był uzgadniany
z Przewodniczącyrni wszystkich komisji na spotkaniu. (

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytal jeżeli 10 radnych zgłosi do
nagrody, to dlaczego ma jeszcze rada opiniować, jak to już jest opinia.

Sekretarz Gminy wyjaśnil że była propozycja, że radni nie zgłaszają, była wola
radnych, że jednak radni chcą mieć możliwość zgłaszania i podwyższono próg z 8 na
10. Natomiast było tez takie stwierdzenie, że może zdarzyc się, źe wpłyną inne
wnioski, niż te wskazane przez Radę i one okażą się jednak lepsze, bo kandydat
bardziej zasłu,0 na przyznanie nagrody i być może na posiedzeniu pod
przewodnictwem Komisji Statutowej radni zmienią zdanie i zaopiniują inny wniosek
pozytywnie. Stwierdził, że zwracał na to uwagę, że radni zgłaszają i jednocześnie
opiniują i tutaj zarówno Komisja Statutowa jak i wszyscy przewodniczący uznali, że
to jest dobre rozwiązanie, w związku tyrn tak zosta?ło zaproponowane w projekcie
uchwaly.

(
Przewodniczący Rady Miejskiej dopowiedział, że to moźe być jeden z wniosków.

Pan Grzeca dodal, że zadał pytanie, w przypadku jak będzie tylko ten wniosek złożony
przez radnych, to czemu radni muszą jeszcze opiniować jak oni go zgłosili i nie ma
innego.

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jeżeli zostanie zgłoszony jeden wniosek, to zawsze radni
w późniejszyrn terminie mogą zmienić zdanie i może tak się zdarzyć. Dodal, że
uchwala powinna być precyzyjna, a tworzenie jakiegoś opowiadania z uchwaly jest
kolejną komplikacją.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie ustanowienia nagrody pod nazwą ,,Nagroda
Świętego Wawrzyńca- Patrona Gminy Sępólno Krajeńskie" została przyjęta
następującyrni głosarni:
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13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIV/501/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia nagrody pod nazwą
,,Nagroda Świętego Wawrzyńca-Patrona Gminy Sępólno Krajeńskie" stanowi
załącznik nr 21 do protokołu.

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Uchwała zosta?ła pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego, Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska oraz
Komisję Budźetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim. Przedmiotowa uchwala
została równie pozytywnie zaopiniowana przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego
w Sępólnie Krajeńskim, który nie wniósł uwag do przedstawionego projektu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję ora?z
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regularninu utrzymania czystości
i porządku na terenie grniny Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta następującyrni
głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - 1 radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIV/502/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia re(iilaminu utrzymania
czystości i porządku na terenłe gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr
23 do protokołu.

e) ustalenia górnych stawek opłat za uslugi odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości
ciekłych

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.
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Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa
i Ochrony Środowiska oraz Komisję Gospodarki Komunalnej oraz Porządku
Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróż,niania zbiorników
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków
i transportu nieczystości ciekłych została przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

(
Uchwała Nr LrV/503/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 r. w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za uslugi odbierania
odpadów komunalnych od wlaścicieli nieruchomości oraz opróżniania
zbiorników bezodp?owych lub osadników w instalacjach przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 25
do protokołu.

f) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w
Sępólnie Krajeńskim przy ul. Hallera

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwa?ły.

Projekt uchwały zostal zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim. (

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w
Sępólnie Krajeńskim przy ul. Hallera została przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIV/504/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego

Strona 16 z 21



położonego w Sępólnie Kraienskirn przy ul. Hallera stanowi załącznik nr 27 do
protokołu.

(

g) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Za?dadu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwaly uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie określenia stawki za l kilometr przebiegu pojazdu została przyjęta
następującyrni głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

Uchwała Nr LIV/505/2023 Rady Miejskiej 'w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 roku w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu
stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

h) nadania statutu Gminnemu Przedszkolu nr 3 w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie nadania statutu Gminnemu Przedszkolu nr 3 w Sępólnie
Krajeńskim została przyjęta następującyrni głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.
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Uchwała Nr LIV/506/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 roku w sprawie nadania statutu Gminnemu Przedszkolu nr 3 w
Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 31do protokołu.

i) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Fnndnszn
Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w

istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej ,,KZN-Bydgoski" sp. z
o.o. w siedzibą w Inowrocławiu

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały zostal dzisiaj prowadzony do
porządku obrad, ponadto radni otrzymali projekt wcześniej, był on równieź dzisiaj
omawiany na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku
Publicznego RM.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwaly.

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

(

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udzialów w istniejącej
Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej ,,KZN-Bydgoski" sp. z o.o. w siedzibą w
Inowrocławiu została przyjęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIV/507/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 22
lutego 2023 r. w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia
udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej ,,KZN-Bydgoski"
sp. z o.o. w siedzibą w Inowrocławiu stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

(

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformował, że otrzymał odpowiedzi na interpelacje i zapytania
złożone na poprzedniej sesji:

- na interpelację radnej RM Pani Luc3my Pająk w sprawie interwencji dotyczącej
podłączenia la?rnp oświetleniowych w Niechorzu przy drodze krajowej nr 25.
Interpelacja została skierowana do Dyrektora Oddzialu Generalnej Dyrekcji Dróg
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Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 34 do
protokołu.

- na zapytanie radnego RM Pana Tobiasza Świniarskiego dotyczące dlaczego na
terenach miejskich w zabudowie jednorodzinnej częstotliwość wywozu odpadów od
kwietnia do września odbywa się dwa razy w miesiącu, a na terenach wiejskich raz w
miesiącu. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

- na zapytanie radnego Rady Miejskiej Pana Antoniego Dolnego dotyczące dlaczego
ma być zlikwidowany źłobek przy Szkole Podstawowej w Zalesiu. Kserokopia pisma
stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

(

Dodal, że wszystkie odpowiedzi zostaly przekazane radnyrn, zarnieszczone na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej, na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie
oraz wywieszone na tablicy ogłoszeń UM, tak więc nie będę odczytane chyba, że radni
wyrażą taka wolę.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt porządku obrad i
przeszedł do następnego.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządlm obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnil że na dzisiejszej sesji zostały złożone dwa
wnioski przez radnego RM Artura Juhnke i są to wnioski inwestycyjne, dlatego
odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, źe otrzyrnal pisemne informacje
dotyczące realizacji wniosków z poprzednich sesji RM. Wskazał, że odpowiedzi zostały
przesłane radnyrn pocztą elektroniczną i nie będzie ich czytal, chyba że radni wyrażą
taką wolę. Sprzeciwu nie było.

1) w sprawie wniosku Pani Anny Miczko wiceprzewodniczącej RM w sprawie
pozostałości po zadaszeniu na ul. T. Kościuszki. Kserokopia pisma stanowi
załącznik nr 37 do protokołu.

2) w sprawie wniosku Pana Artura Juhnke radnego RM w sprawie usprawnienia
ruchu samochodowego/wyjazdu z ul. Karnila Baczyńskiego na drogą
wojewódzką DW 241. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 38 do
protokołu.

3) w sprawie wniosku Pani Ewy Czeszewskiej Sołtys Sołectwa Skarpa dotyczącego
poda?nia przyczyny odebrania jej głosu. Kserokopia pisma stanowi załącznik
nr 39 do protokołu.
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Ponadto Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, że wpłynęła również
odpowiedź na pytanie radnej RM Pani Lucyny Pająk w sprawie poradni w Centrum
Medycznym w SPAMEDZIE złożone podczas sesji styczniowej w zakresie punktu
dotyczącego ,,Funkcjonowania i działalności instytucji ochrony zdrowia w Gminie
Sępólno Krajeńskie". Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi
poprzednich sesji.

na wnioski z

Pan Jarosław Dera Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odniósł
się do wniosku w sprawie wykonanego dwa miesiące temu przejścia ze światłarni w
Zbo,i, które nie jest włączone odczytując fragmenty pisma, które otrzyrnala Gmina
z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy.
cyt. ,,Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy iriforrriuje że widzi potrzebę poprawy
bezpieczeństwa riiechronioriych uczestników ruchu drogowego poprzez doświetlenie
przejść.
cyt. Irifomuje, że zar4dca drogi może planować oraz finansować doświetlanie prze.p:,ć
dla pieszych i tutejszy Zarz4d Dróg realizuje tego typu zadania na prowadzonych przez
siebie przebudowach dróg, a takż,e w miejscach gdzie panuj«:4 warunki szczególnie
niebezpieczne i gdzie ruch pieszych oraz pojazdów jest bardzo duży. Jedriak ze
względu na ograniczone środki finansowe nie ma możliwości doswietleriia przejść na
całej swoje sieci, która w chwili obecn.ej wynosil730 km.
cyt. Wracając do riowo wybudowanego przejs>cia, do nowo wybudowanej sygnalizacji
świetlnej w miejscowości Zboże, Zarx4d Dróg Wojewódzkich irifomuje, ze w chwili
obecnej truiają prace zwiqane z przyłączem elektro-energetycznym i za to
odpowiedzialna jest firma Enea Operator. Współpracujemy z Operatorem i pokladamy
riadzieje, że działanie sygnalizacji będzie mozliwe wiosną.?
cyt. yy Warto zauważyć, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 10 ktuietnia 1997 roku
prawo energetycme planowariie, finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg
publicznych należy do zadań własnych gminy. Dodatkowo art. 7 ustawy z dnia 8
marca 1990 roku o samor;4dzie gmirinym wskazuje, iż to gmina zobowiqana jest do
zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólrioty, co daje jej możliwość brania udziału w
różnego typu fomach przewidujących dofinansowanie w tym zakresie.?

(

Następnie Pan Dera udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie, czy wiadomo, kiedy
zostanie wylany fragrnent masy bitumicznej przy POLO. Wskazal, ze z informacji,
które uzyska?ła gtnina zakończenie inwestycji nastąpi na końcu marca lub na
początku kwietnia. Ponadto odniósł się do wniosku w sprawie szpecącego zadaszenia
znajdującego się przy kiosku obok Placu Wolności, wskazując, że w końcu właściciel
poczuł się do odpowiedzialności i w ubiegłyrn tygodniu zlikwidowal zadaszenie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi? Pytań nie
było, więc Przewodniczący RM zamknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł do
kolej nego.

Ad. 12. Zakończenie sesji

O godz. 13:30 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowa?ł wszystkim za udzial w sesji. Zarnknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa , ,Zamyka?rn LIV sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.
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Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 15 marca 2023 r.

Obrado' przea
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